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احتمال ادامه روند افزایشی کرونا تا ۳ هفته دیگر
یک اپیدمیولوژیســت ضمن تشــریح شــرایط کنونی کرونا در کشور، گفت: 
احتمالا از اواسط اسفند ماه به قله پیک ششم می رسیم و ممکن است تا یک 

ماه ونیم در قله ماندگاری داشته باشد.
دکتر بابک عشــرتی در گفت وگو با ایسنا، با اشــاره به اینکه اکنون در بازوی 
صعودی موج ششــم کرونا هســتیم، گفت: این صعود سرعت بالایی هم دارد. 
فکر می کنم حدود ۳ تا ۴ هفته آینده به همین شکل درگیری با بیماری وجود 
داشته باشد و تصورات این است که تا حدود یک ماه  و نیم در قله پیک بمانیم. 
البته این موضوع در کشورهای مختلف متفاوت است، برخی مدت طولانی تری 

در قله ماندند و برخی سریع تر به روند نزولی رسیده اند.
وی با تاکید بر لزوم تســریع واکسیناسیون و رعایت دســتورالعمل ها، اظهار 
کرد: ۴۰ روز قبل پیش بینی افزایش موارد را داشــتیم و ممکن است از اواسط 

اسفندماه به قله پیک برسیم.
این اپیدمیولوژیست ادامه داد: الزاما نیاز نیست همه به این سویه از کرونا بیمار 
شــوند، تا ایمنی جمعی حاصل شــود. ایمنی جمعی یعنی کسانی که واکسن 
زدند و کســانی که بیمار شدند؛ اگر این شاخص به درصد قابل توجهی برسد، 

روند پیک کاهشی می شود.
عشرتی تاکید کرد: تزریق واکسن موضوع بسیار پر اهمیتی است. در این بین 
رعایت دستورالعمل ها برایمان زمان می خرد تا پوشش واکسیناسیون بویژه دز 
ســوم را افزایش دهیم و کادر درمان هم فرصت ارائه خدمات کافی به بیماران 

را داشته باشند تا به این ترتیب مرگ و میر ناشی از بیماری کاهش یابد.
وی در خاتمه تاکید کرد: وفاداری به رعایت دستورالعمل های بهداشتی بسیار 
راهگشــا است؛ از طرفی اگر نوبت دز سوم واکسن مان رسیده است نباید زمان 
را از دســت بدهیم و دنبال نوع خاصی از واکسن بگردیم. هر واکسنی که در 

دسترس باشد، بهترین واکسن است.

شناسایی ۲۵۸۱۲ بیمار جدید کرونا در کشور
بنابر اعلام وزارت بهداشــت، طی ظهر روز شــنبه گذشــته تا ظهر یکشنبه  
۲۵هزار و ۸۱۲ بیمار جدید کووید۱۹ در کشــور شناسایی شدند و متاسفانه 

۱۴۸ بیمار نیز جان خود را به دلیل این بیماری از دست دادند.
به گزارش ایســنا، از ۲۳ تا ۲۴ بهمن ماه ۱۴۰۰ و بر اساس معیارهای قطعی 
تشخیصی، ۲۵ هزار و ۸۱۲ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی 
شد که دو هزار و ۵۴۳ نفر از آنها بستری شدند. به این ترتیب مجموع بیماران 

کووید۱۹ در کشور تا آن زمان به ۶ میلیون و ۸۰۶ هزار و ۲۶۵ نفر رسید.
متاســفانه در این مدت، ۱۴۸ بیمار کووید۱۹ جان خود را از دســت دادند و 
مجموع جان باختگان این بیماری به ۱۳۳ هزار و ۷۱۸ نفر رسید. خوشبختانه 
تــا کنون ۶ میلیــون و ۲۹۸ هزار و ۷۲۷ نفر از بیمــاران، بهبود یافته و یا از 
بیمارســتان ها ترخیص شده اند. در این زمان همچنین سه هزار و ۳۷۴ نفر از 
بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستان ها تحت 
مراقبت قرار داشتند. تا کنون ۴۶ میلیون و ۶۲ هزار و ۷۰۳ آزمایش تشخیص 
کووید۱۹ در کشــور انجام شــده است. در روز یکشــنبه ۲۴۷ شهرستان در 
وضعیت قرمز، ۱۱۲ شهرستان در وضعیت نارنجی، ۸۹ شهرستان در وضعیت 

زرد و ۰ شهرستان در وضعیت آبی قرار دارند.

از کانال های مختلف پیگیر کار محیط بان محکوم به 
اعدام هستیم

رئیس اداره حقوقی محیط زیست استان کرمانشاه گفت: از سه کانال پیگر کار 
محیط بان برومند نجفی که محکوم به اعدام شده، هستیم. حسین ویسی در 
گفت و گو با ایسنا، با بیان اینکه پیگیری ها برای جلب رضایت خانواده مقتول 
خصوصا از طریق خیرین در حال انجام اســت، افــزود: از کانال های دیگر هم 
پیگیر کار این محیط بان هســتیم.  وی با بیان اینکه متاسفانه هنوز هیچکدام 
از این راه ها به نتیجه قابل قبول نرسیده اظهار کرد: تلاش می کنیم در زمانی 
کــه داریم موضوع پرونده این محیط بان محکوم به اعدام به صلح و ســازش 
ختم شود و بسیار امیدواریم که خانواده مقتول گذشت کرده و رضایت بدهند. 
ویســی عنوان کرد: خانواده مقتول هم شرایط ســختی دارند و تصمیم گیری 
برای آنها دشــوار اســت،  اما هنوز چیزی مطرح نکرده اند و امیدواریم با دید 
گذشت به این پروند نگاه کنند. وی تاکید کرد: تا وقتی که زمان داریم پیگیر 
خواهیم بود و امیدواریم نتیجه مثبتی حاصل شود. نزدیک به یک ماه از تایید 

حکم اعدام »برومند نجفی« محیط بان کرمانشاهی می گذرد.

اخبار کوتاه 

ضعف زنان پارلمان شهری تهران در تصمیم گیری ها
مریم شایسته

زنان عضو شــورای شــهر تهران تقریبا هیچ نکته یا موضعگیری اثرگذاری در 
جریان مســایل مربوط به تهران ندارند. آنها بر صندلی خود می نشینند، اکثرا 

سکوت می کنند و فقط رای می دهند و می روند.
سه شــنبه هفته  گذشــته لایحه بودجه ۵۶هزار و ۸۰۰میلیاری ســال۱۴۰۱ 
شــهرداری تهران با کاهش ۶هزار و ۸۰۰ میلیاردی در صحن علنی شــورای 

اسلامی شهر تهران با حواشی بسیار، بررسی و تصویب شد.
فارغ از مســایلی که جلسه تصویب بودجه شــهرداری تهران به دنبال داشت 
و همگان تقابل آشــکار مهدی چمران رئیس شــورا با علیرضا زاکانی شهردار 
تهران را دیدند، نکته آزاردهنده ای در نشست شورای شهر به چشم می خورد. 
آنچه که در این فرصت مورد نظر اســت سکوت بی پایان زنان اعضای شورای 

ششم است که گویا پایانی ندارد.
زهرا شمس احسان با تذکراتی جسته و گریخته که تنها به قرائت برگه بسنده 
می کنــد و آمارهای بعضا قابل تاملی همچون وجــود ۲۶هزار فضای نامن در 
شــهر تهران را گزارش داده، که واکنش رئیس پلیس تهران سردار رحیمی را 

به دنبال داشت و سردار رحیمی این آمار را رد کرده است.
نرگس معدنی پور باسابقه طولانی حضور در شهرداری تهران، به عنوان رئیس 
کمیسیون فرهنگی اجتماعی شورا نیز رویه سکوت خود را ادامه داده است. تا 
آنجا که در جلسه سه شنبه ۱۲ بهمن و بررسی لایحه بودجه، پس از مخالفت 
و اعتراض ناصر امانی و جعفر تشکری هاشــمی دو عضو شــورای شهر، انتظار 
می رفــت معدنی پور به عنوان رئیس کمیســیون فرهنگــی اجتماعی پس از 
این هجمه و ادعای بررســی کارشناســی و یک هفته ای کمیسیون های شورا 
در بررســی بودجه، تریبون خود را روشن و دلایل این افزایش را عنوان کرده 
و بــه دفاع از این افزایش بپردازد، امــا او کوچکترین عکس العملی به اعتراض 

همکاران خود نشان نداد.
در این بین، تنها ســوده نجفی به دلیل حضور در هیئت رئیسه شورا، تریبون 
خود را برای قرائت دســتورات جلسه روشــن می کند و نیز از همین فرصت 
حضور در هیئت رئیســه برای قرائت تذکر خود نیز اســتفاده می کند. ولی باز 
هم ســخنان او مورد انتقادات فراوانی است. مثلادر جلسه یکشنبه ۱۰ بهمن 
شــورای شــهر، زمانی که مجتبی شــفیعی معاون حمل و نقل شهرداری به 
بررســی موضوع عوارض پارک حاشــیه ای می پرداخت، سوده نجفی ناگهان 
تریبون خود را روشن کرد و با لحنی عجیب از ورود آقایان به واگن بانوان در 
مترو گلایه کرد و گفت این دومین بار اســت که تریبون من برای این موضوع 

روشن می شود.
سوالی که همزمان بسیاری از رسانه ها پس از این تذکر نجفی به آن پرداختند 
این بود که آیا دغدغه عضو شــورا که به مدت ۴ سال با هزینه هایی برای شهر 
و شــهروندان در شورای اسلامی شــهر حضور دارد، نمی تواند حل ریشه ای و 
افزایــش تعداد واگن ها و نیز به روز رســانی آنها باشــد؟ تا جلوگیری از ورود 

آقایان به واگن بانوان؟
این قبیل موضعگیری های نجفی تازگی ندارد. گویا خانم نجفی هنوز نمی داند 
بودجه حوزه ســلامت در زیرمجموعه حوزه اجتماعی فرهنگی جای دارد و در 
صحن شورا در جلســه تقدیم لایحه بودجه شهرداری به شورا توسط علیرضا 

زاکانی باز تریبون خود روشن کرد و از نبود بودجه سلامت انتقاد کرد!
واضح و روشن است که با گذشت ۶ ماه از حضور شورای ششم در شهر تهران 
و حضور ۴ زن در این شــورا، هنوز زنان این شورا در بی عملی و انفعال صرف 
به ســر می برند و تنها به بازدیدهایی به شکل انفرادی و ثبت آن در صفحات 

شخصی خود بسنده می کنند.
بررســی لایحه بودجه ۱۴۰۱ شــهرداری تهران میتوانســت به نوعی قدرت 
کارشناسی زنان پارلمان شهری تهران را نشان دهد که متاسفانه اینگونه نشد.
منبع: خبرآنلاین 

نگاه 
آتش سوزی در بازار و هشدار دوباره به شهرداری پایتخت

برای ساختمان های ناایمن در تهران چه کردید؟

رئیس سازمان غذا و دارو:

نمی خواهیم »دارو« به سرنوشت »خودرو« دچار شود 

فرمانده انتظامی تهران جزئیات طرح انضباط بخشی موتورسیکلت سواران را تشریح کرد

 برخورد با موتورسواری زنان

گروه اجتماعی – فخری سادات مسچی: 
آتش سوزی روز شنبه در تیمچه حاجب الدوله 
در قلب بــازار تهران اگرچه خســارت جانی 
نداشت و قبل از اینکه آتش گسترش پیدا کند 
مهار شد، اما یکبار دیگر این موضوع را گوشد 
کرد که محیط و ساختمان های ناایمن تهران 
تا چه اندازه خطرناک هستند و کوچکترین بی 
احتیاطی در این مناطــق می تواند فاجعه ای 
بزرگ تر از فاجعه »ساختمان پلاسکو« پدید 

آورد.
در واقع یکی از مناطقی که حتی قبل از فاجعه 
پلاسکو درباره آن هشــدارهای بسیاری داده 
می شــد ، بازار بزرگ تهران است که هر کس 
از کوچه پــس کوچه های آن یکبار گذر کرده 
باشــد ، می داند که چه خطر بالقوه بزرگی در 
آن وجود دارد و در صورت حریق یا زلزله چه 
فاجعه بزرگی در آن بوقوع خواهد پیوست. شش 
ماه بعد از فاجعه پلاسکو مسئول هیات امنای 
مرکزی بازار تهــران تاکید کرد که » با توجه 
به قدمت ۲۰۰ ســاله بازار اکنون بخش قابل 
از سیم کشــی های موجود مستهلک  توجهی 
شده و در حوزه لوله کشی آب نیز بخش زیادی 
از ظرفیت به مرور زمان حالت پوســیده پیدا 
کرده اســت. از سوی دیگر با توجه به ساختار 
بازار و معابر باریکی که در آن قرار دارد مشکل 
دوچندان شــده است. علاوه بر این با توجه به 
قدمت این بنا از سوی سازمان میراث فرهنگی 
اجازه ســاخت و ساز جدید در آن صادر نشده 
و با توجه به مجموع این موارد شرایطی پیش 
می آید که اگر زمانی حادثه ای رخ دهد، ممکن 
است بســیار خطرآفرین بوده و صدمات مالی 
و جانی بســیاری را به دنبال داشته باشد.برای 
ایمن سازی بازار بزرگ تهران نیاز به مشارکت 
جمعی تمام دســتگاه های مربوطه وجود دارد 
و با توجه به وســعت و اهمیــت بازار می توان 

امنیت آن را به مثابــه موضوعات امنیت ملی 
دانســت.«  اما واقعیت این اســت که داستان 
فقط مختص بازار تهران نیســت؛ اگرچه بروز 
فاجعه ای مثل آتش ســوزی یا زلزله می تواند 
این مــکان را به قربانگاه دهها هزار نفر تبدیل 
کند. جالب اینجاست که چندی پیش رئیس 
جمهــور با تأکید بر اینکه باید از شــهروندان 
تهرانی در مقابل خطرات ناشــی از گسل ها و 
ناایمن بودن برخی ساختمان ها صیانت شود، 
ناایمن همچون  گفت: وجود ســاختمان های 
پلاســکو در تهران یکــی از نگرانی های دولت 
است.  ســید ابراهیم رئیسی چهارم آذرماه در 
دیدار شــهردار و معاونین شهرداری تهران با 
تأکیــد بر اینکه باید از شــهروندان تهرانی در 
مقابل خطرات ناشی از گسل ها و ناایمن بودن 
برخی ساختمان ها صیانت شــود، گفت: باید 
از طریق نظام مهندســی، نظارت بر ساخت و 

سازهای شــهر تهران با دقت بیشتری صورت 
گیــرد. باید نظام  مهندســی و شــهرداری  به 
وظایف قانونی خود در مورد ســاخت و سازها 
عمــل نماید. وجــود ســاختمان های ناایمن 
همچون پلاسکو در تهران یکی از نگرانی های 
دولت اســت و دولت آمادگــی دارد برای رفع 
مشــکلات مردم تهران، با شهرداری تهران به 

صورت حداکثری همکاری کند.
هشــدار دیگر را نیمه آذرماه گذشته کامران 
عبدولی، معاون پیشگیری سازمان آتش نشانی 
در یک گفتگوی تلویزیونی اعلام کرد که گفت: 
از سال ۹۷ تاکنون ۳۳ هزار ساختمان ناایمن 
شناسایی شده است که اگر در این ساختمان ها 
حریق رخ دهد، گسترش آن قطعی و احتمال 

درگیری کامل آن وجود دارد.
وی در پاسخ به میزان ساختمان های نا ایمن در 
وضعیت قرمز گفت: هم اکنون ۱۲۹ ساختمان 

در شرایط پرخطر قرار دارند و بحرانی محسوب 
می شــوند. این ساختمان ها در چندین مرحله 
دســتورالعمل ها و اخطار هــای آتش نشــانی 
را دریافت کرده اند، اما پیشــرفت کار از نظر 
اجرای ضوابط ایمنی آتش نشانی ضعیف بوده 
است. حالا با آتش سوزی تیمچه حاجب الدوله 
یکبار دیگر این موضوع زنده شــده است. روز 
یکشنبه رئیس کمیته ســلامت شورای شهر 
تهران هشــدار داد که شهرداری تهران پیگیر 
رهاشدگی تعیین تکلیف ساختمان های ناایمن 

پایتخت باشد.
سوده نجفی در جلســه یکشنبه شورای شهر 
تهــران در تذکر پیش از دســتور خود با بیان 
اینکه متاســفانه روز گذشته شاهد یک حریق 
در تهران بودیم، گفت: در این شش ماهه که ما 
در شورا حضور یافتیم آتش  سوزی های زیادی 
رخ داده و این در حالی است که ساختمان های 

ناایمن شناسایی شده اند.
وی بــا بیــان اینکــه بــا وجود شناســایی 
ساختمان های ناایمن شــاهدیم که متاسفانه 
مرجع قضایی نیست که موضوع ساختمان های 
ناایمن را پیگیری کند و این موضوع رها شده، 
اظهار کرد: ۱۲۹ ســاختمان ناایمن در مراکز 
بهداشــتی و درمانی داریم کــه این مراکز به 
جای آنکه در مواقع بحران کم کننده باشــند، 
خودشــان بحران زا هســتند. از شــهرداری 
می خواهم که این موضوع را از مراجع قضایی 

پیگیری کند.
این واقعیت که دو ماه بعد از هشدار رسانه ای 
معاون پیشــگیری سازمان آتش نشانی درباره 
۱۲۹ ساختمان ناایمن، شهرداری اصلا توجهی 
به ایــن موضوعات ندارد، نشــان دهنده عدم 
اولویت بندی در این نهاد است. هفته گذشته 
داستان تعویض سنگ مزار سابق نیما یوشیج، 
اول به عنوان یک دســتاورد بزرگ شهرداری 
تهران و بعد به عنوان یک نمونه از ناکارآمدی 
و چاپلوسی در این نهاد به ثبت رسید و درباره 
آن ســخنان زیادی گفته شد. حالا می توان به 
همه انتقــادات قبلی این نکته را افزود که اگر 
شهرداری واقعا می خواهد کارآمدی و خدمت 
خــود را به مردم معرفی کنــد، اعلام کند که 
در طــی دو ماهی که از هشــدار درباره ۱۲۹ 
ساختمان ناایمن گذشــته چه اقدامی در این 
راستا انجام داده است؟! چند ساختمان از این 
ساختمان ها تخلیه شده است؟ چند ساختمان 
حصار کشی شــده و تابلوهای هشدار در کنار 
آن نصب شــده اســت؟ اصلا آیــا هر منطقه 
شــهرداری خبر دارد که چند ســاختمان از 
این گونه ساختمان ها در منطقه وجود دارد؟! 
اینها سوالاتی است که البته از شهرداری تحت 
مدیریت علیرضا زاکانی انتظار پاســخگویی به 

آنها نمی رود!

رئیس ســازمان غذا و دارو چالش های ارزی را علت برخی 
کمبودهای دارویی در کشــور خواند و با بیان اینکه حدود 
۲ میلیارد دلار برای تامین دارو و تجهیزات پزشــکی در 
ســال ۱۴۰۰ در اختیار داشتیم که این مبلغ در شش ماه 
اول امســال به اتمام رسید و باعث مشــکلاتی در پایدار 
دارو در شــش ماه دوم شــد، گفت: امیدواریم با دخالت 
رئیس جمهور و اختصاص ۷۰۰ میلیون دلاری که در ماه 
گذشــته اتفاق افتاد، بتوانیم به سرعت تامین های اساسی 

را انجام دهیم.
به گزارش ایسنا، دارایی در نشست خبری وزارت بهداشت 
گفت: در سال های اخیر شــاهد افت و خیزهای مختلفی 
در صنعت دارو و در تامیــن و تهیه تجهیزات و ملزومات 
پزشــکی و... بودیم که به یکســری سیاســت های ارزی 
بازمی گردد که در دولت قبل برایش برنامه ریزی شده بود. 
صنعت دارو و تجهیزات پزشــکی ما نیازمند تهیه نهاده ها 
و مــوارد اولیه خود اســت که بتواند آن هــا را از خارج از 
کشــور تهیه کند. در ســال ۱۳۹۷ حدود ۴ میلیارد دلار 
نیاز ارزی مان بوده که بتوانیــم این منابع را تامین کنیم. 
به دلیل سیاســت هایی که اعمال شد، این رقم به صورت 
بســیار شــدیدی کاهش یافت؛ به طوری که در یکسال 
گذشــته به دلیل مصوبه ای که ســال گذشته در مجلس  
شورای اسلامی گذرانده شــد، حدود ۲ میلیارد دلار برای 
تامین دارو و تجهیزات پزشکی در سال ۱۴۰۰ در اختیار 
داشــتیم که این مبلغ در شــش ماه اول امسال به اتمام 
رسید و باعث شد که مشکلاتی در زمینه تامین پایدار دارو 
در شش ماه دوم امســال ایجاد شود که با دخالت رئیس 
جمهور و اختصاص ۷۰۰ میلیون دلاری که در ماه گذشته 
اتفاق افتاد، بتوانیم به ســرعت تامین های اساسی را انجام 

دهیم و مدیریت کنیم.
وی ادامه داد: امیدواریم این پشتیبانی همچنان ادامه یابد 
و تا پایان ســال کمبودهایمان را به حداقل برسانیم. این 
دوگانگی کمبود و قیمت یکی از نقاط ضعف این سیستم 
ارزی است که برای دارو و تجهیزات پزشکی در نظر گرفته 
شده؛ چراکه در چند سال گذشته شاهد بودیم که به دلیل 
مشکلات ارزی که وجود داشته این مبلغ نه به موقع، نه به 
اندازه و نه از نوع مناسب ارز در اختیار سازمان غذا و دارو 

و وزارت بهداشــت قرار نگرفته که باعث شده مقداری در 
تامین دارو دچار مشکل شویم و کندی و تاخیر اتفاق افتد.
دارایی افــزود: یکــی از اقداماتی که در ســازمان غذا و 
دارو انجام شــده، برای شــفافیت و حذف امضای طلایی 
و اختلالاتی که ممکن اســت در عدالت در تولید و توزیع 
اتفاق افتد، ایجاد ســامانه هوشــمند اســت. سامانه های 
هوشــمند مــا می توانند اصالــت دارو را پایــش کرده و 
سیاســت گذاری، قیمــت گــذاری و... و. ردیابی کنند و 
وضعیت کمبود داروها را به صورت برخط رصد کنند. این 
سامانه اصالت سنجی تی تک است که دارد به بار می نشیند 
و به بلوغ خودش نزدیک می شــود  و می تواند با اتصال با 
سامانه های دیگر وزارت بهداشت و نهادها و ارگان ها بتواند 

زنجیره تامین دارو را به صورت کامل رصد کند.
وی ادامــه داد: در آینــده نزدیک می توانیــم بر پایه این 
ســامانه داروهای بیماران خاص و صعب العلاج را از تولید 
تا مصرف تامین کنیم و با پوشــش قابــل قبول بیمه به 
دست شان برســانیم. این کار را برای شیرهای متابولیک 
انجام دادیم و باز هم می توانیم انجام دهیم. بنابراین پایش 
و رصد هوشــمند دارو، سیاست گذاری برای تامین پایدار 
دارو و قیمت گــذاری مناســب دارو از مباحث مهم مورد 
نظر ســازمان غذا و دارو است. همچنین امیدوارم با کمک 
بیمه ها، پوشــش بیمه ها را به حدی برسانیم که کمترین 
پرداخت از جیب مردم اتفاق افتد و اختلالی هم در تامین 

دارو اتفاق نیفتد و قیمت آن تغییری نکند.
دارایی با بیان اینکه اتفاقی که طی ســه سال قبل افتاد و 
منجر به اختلال در رشــد و پویایی صنایع دارویی کشور 
شــد، بسته شدن فهرست دارویی کشــور بود، گفت: این 
فهرســت اکنون با اولویت شــرکت های دانــش بنیان و 
شرکت هایی که در حوزه زیست فناوری فعالیت می کنند 
باز شده است. این نویدبخش این است که پویایی لازم را 
بــه صنعت دارویی بدهیم تا هم صنعت رشــد کند و هم 

بازارهای جدید را باز کنیم. باید انحصار را هم برداریم.
وی ادامه داد: مشــکلات ارزی دست و پای ما را می تواند 
ببندد. تــراز تجارت دارویی مان به نحــو نامطلوبی منفی 
اســت. درحالی که نزدیک به ۲.۵ میلیــارد دلار مصرف 
ارزی بــرای دارو داریم، کمتر از ۷۰ میلیون دلار صادرات 

دارو داریم که علت اصلی آن محدودیت های ارزی اســت 
که ایجاد شــده اســت. اگر بخواهیم به سمت تولید دارو 
بــا کیفیت قابل قبــول رویم، یکی از شــاخص های مهم 
داروی با کیفیت، توان صادراتی شرکت های ما خواهد بود. 

بنابراین باید بازارهای صادراتی را هم فعال کنیم.
 وی در پاســخ به ســوال دیگر ایســنا، دربــاره آخرین 
برنامه هــا درباره حذف ارز ترجیحــی دارو نیز اظهار کرد: 
ســازمان غذا و دارو و وزارت بهداشــت موظف به اجرای 
هر تصمیمی هســتند که در دولت و مجلس گرفته شود. 
ما برای شرایط مختلف برنامه های مختلفی تدوین کردیم 
که چه این ارز در اول زنجیره تخصیص یابد چه به صورت 
حمایت بیمه ای که بســیار مطلوب ما اســت، در اختیار 
مصرف کننــده و بیماران قرار بگیــرد، برایش برنامه های 
مختلفی داریــم که اجرا کنیم. مســاله ای که در هر دو 
صورت بسیار مهم اســت، در اختیار قرار دادن منابع چه 
ریالی و چه ارزی به موقع، مناسب و به میزان کافی است 
که ضامن عدم کمبود و مشــکلات قیمتــی خواهد بود. 
اگر ارز مناســب هم داشته باشــید اما به موقع اختصاص 
ندهید، در زنجیره تامین کندی و اختلال ایجاد می شود و 
حتما مشــکلات کمبود و قیمت هم به آن اضافه می شود. 
بنابرایــن اختصاص دادن و مناســب اختصاص دادن و به 
انــدازه کافی بودن ارز از الزامات تامین پایدار و مناســب 

دارو برای یکسال آینده خواهد بود.
دارایی همچنین در پاســخ به ســوالی درباره انحراف ارز 
دارو و تخلفــات احتمالی نیز گفت: زمانیکه ارزی را با این 
مبلغ پایین اختصاص می دهید، خیلی ها به طمع می افتند 
که بیشــترین ســوء بهره برداری را از آن انجام دهند. به 
شکل های مختلف این اتفاق می افتد. از فاکتورهای جعلی 
یا بیش نمایی که انجام می دهند تا ســایر روش ها. درباره 
محصولات نهایی ممکن است این بیش نمایی اتفاق بیفتد 
و آن محصــول با قیمت بالاتر از آنچــه که در دنیا وجود 
دارد، وارد شــود. درباره مواد اولیه هم ممکن اســت مواد 
اولیــه با ارز ۴۲۰۰ تومانی وارد شــود، امــا با قیمت های 
بازار آزاد به تولیدکننده داخلی برســد که این هم منجر 
به مشکلاتی در زمینه قیمت نهایی فرآورده می شود. این 
تخفات به جد بررسی شده و به مراجع نظارتی ارسال شده 

و به زودی هم به مراجع قضایی تحویل داده می شــود که 
برخورد لازم با این انحرافات انجام شود.

دارایــی درباره ایجاد رقابت برای افزایش کیفیت داروهای 
تولید داخلی، گفت: ما اصلا دوست نداریم که داروی ما به 
سرنوشت خودرو بدل شود. هرچند این خطر وجود دارد. 
انحصارگری در این زمینه مناســب نیســت. تولید خیلی 
خوب است، اما نه تولیدی که واقعی نباشد و عمق نداشته 
باشد. در حوزه تجهیزات پزشکی عمق برایمان مهم است 
و مونتاژ و بسته بندی را اصلا تولید حساب نکرده و واردات 
می دانیــم. در زمینه مواد اولیــه دارویی هم برایمان مهم 
اســت زیرا در کیفیت داروی نهایی موثر اســت. بنابراین 
اگــر ببینیم خطری متوجه کیفیت داروی داخلی اســت، 
حتما در این زمینه هیچ محدودیتی نداریم و شــرکت ها 
می تواننــد از مواد اولیه باکیفیت اســتفاده کنند. در این 
زمینه هیــچ انحصاری را نمی پذیریــم. در آینده نزدیک 
که در حوزه صادرات و تجهیزات پزشــکی وارد می شویم، 

کیفیت دارویمان بسیار مهم است.
دارایی درباره مطالبات شــرکت های تجهیزات پزشــکی، 
گفت: مطالبات دانشــگاه های علوم پزشــکی و شرکت ها 
در یکســال گذشته مخصوصا ب دلیل اینکه با چند پیک 
کرونا مواجه بودیم، افزایش یافته است، اما با دستوراتی که 
رئیس جمهور داده و پیگیری وزارت بهداشت، در روزهای 
آینــده این اتفاق رخ داده و مطالبات قبل از ســال جدید 
پرداخت می شود. یکی از مهم ترین حوزه های ما تجهیزات 
و ملزومات پزشــکی اعم از مصرفی و سرمایه ای است. در 
حوزه دارو ۲.۵ میلیــارد دلار نیاز ارزی داریم و در حوزه 
تجهیزات و ملزومات پزشکی حدود ۱.۵ میلیارد دلار نیاز 
ارزی داریم که ۵۰۰ میلیون دلارش فقط برای تجهیزات 
و دســتگاه هایی مانند تصویربرداری اســت و حدود ۸۰۰ 
میلیون دلار هم در داخل تولید می شــود. حدود ۷۸۰۰ 
 IRC کالای مختلــف داریم که از این هــا ۳۶۰ هزار قلم
تولید شده است. حدود ۱۰۰۰ تولیدکننده داخلی و ۱۰۰۰ 
تولیدکننده ماسک در کشور داریم و ۲۰۰۰ واردکننده و 
۲۰۰۰ شــرکت پخش داریم. در ســامانه IMED حدود 
۱۰۰ هــزار محصول داریم که با قیمت گذاری مشــخص 

شده و کنترل و ردیابی می کنیم.

فرمانده انتظامی تهران بزرگ با تشریح برخی 
از مصادیق برخورد با تخلفات موتورســیکلت 
ســواران گفت: با توجه به اینکه گواهی نامه 
موتورسیکلت به زنان داده نمی شود رانندگی 
این افراد با موتورسیکلت ممنوع بوده و با آن 

برخورد می شود.
به گزارش ایسنا، حســین رحیمی در حاشیه 
جلســه توجیحــی طرح انضباط بخشــی به 
موتورسیکلت سواران که بناست از ۳۰ بهمن 
ماه در ۱۰۰ نقطه از تهران اجرا شــود، گفت: 
گلایه مردم از تخلفات بعضی از موتورسیکلت 
ســواران زیاد شــده بود و متأسفانه ما شاهد 
آن هســتیم که رفتار این افراد ســبب بروز 
یکســری از تصادفات و حوادث جبران ناپذیر 
برای خودشان یا دیگر شهروندان شده است. 
در همین راســتا نیز با تدبیر سردار فرمانده 
کل انتظامی کشــور بنا شــد تا طرح برخورد 
با تخلفات موتورسیکلت ســواران و در واقع 
انضباط بخشــی به تردد این افراد اجرا شود 
و همــان طور که گفتم ایــن طرح از روز ۳۰ 
بهمن ماه در ۱۰۰ نقطه از شــهر تهران اجرا 

می شود.
رحیمی بــا بیان اینکه پلیــس به هیچ عنوان 
مخالف اســتفاده از موتورســیکلت نیســت، 
افزود: ما وضعیت و شــرایط موتورســیکلت 
ســواران را درک می کنیــم و هــدف مــا از 
اجــرای چنیــن طرح هایی اجــرای قوانین 
از ســوی تمامی کاربــران ترافیــک از جمله 
موتورســیکلت ســواران اســت. این امر نیز 
موجب حفظ ســلامت موتورسیکلت سواران، 
دیگر شهروندان و افزایش انضباط در عبور و 

مرور خواهد شد.
رحیمی در پاســخ به پرسشی مبنی بر اینکه 
پلیس در اجــرای این طرح بــا چه مواردی 
برخــورد خواهد کرد، گفــت: انجام حرکات 
مخاطره آمیز یکی از جدی ترین اولویت های 
ما است. تمامی موتورســیکلت سواران مانند 
تمامی رانندگان بایــد قوانین را رعایت کنند. 
از ایــن رو انجام هر گونه حــرکات مخاطره 
آمیز از جمله مواردی است که با آن برخورد 
می شود. حرکت در خلاف جهت عبور و عبور 
موتورســیکلت ســواران از پیاده روها نیز از 

جمله این موارد است.
رئیس پلیس تهران ادامــه داد: تردد از خط 
ویــژه تخلف دیگری اســت کــه حتما با آن 
برخورد می شود چرا که خط ویژه محل عبور 
اتوبوس های مجاز و تردد خودروهای امدادی 
در شــرایط اضطــراری اســت و خودروهای 
شخصی و موتورســیکلت ها اجازه تردد از آن 
را ندارند. اما متأســفانه شــاهد آن هســتیم 
که برخی از موتورســیکلت سواران حتی در 
شرایطی که تردد در مسیر خودروهای دیگر 
روان اســت باز هم وارد خط ویژه می شوند. 
تأکید می کنم که هیچ موتورسیکلت سواری 
تحت هیچ شرایطی اجازه ورود به خط ویژه را 
ندارد و از این رو پلیس با آن برخورد می کند.
رحیمی تخلفــات مربــوط به پلاک شــامل 
نداشــتن پلاک،  پــلاک،  مخدوش کــردن 
تغییر در ارقام پــلاک و هر آنچه که موجب 
دیده نشــدن پلاک شــود را موضوع دیگری 
دانســت که پلیس با آن برخورد خواهد کرد 
و گفت: در این شــرایط نیز موتورســیکلت 

حتما توقیف خواهد شــد و با توجه به اینکه 
چنین موضوعاتی جرم تلقی می شود احتمال 
تشــکیل پرونده قضایی برای متخلفان وجود 

دارد.
وی بــا بیــان اینکــه پلیــس با حمــل بار 
غیرمتعــارف از طریق موتورســیکلت ها نیز 
برخورد خواهد کرد، خاطر نشــان کرد: حمل 
بار غیرمتعارف چه از ســوی موتورسیکلت و 
چه از ســوی وانت ها و دیگر وســایل حمل 
و نقلــی ممنوع اســت و بار باید متناســب 
با ظرفیت وســیله باشــد. بنابراین در رابطه 
با موتورســیکلت ســواران نیز بــا حمل بار 
متعارف برخورد خواهیم کــرد. البته منظور 
آن نیســت که اگر یک جعبه کوچک پشت 
موتور بود با آن برخورد می شــود. منظورمان 

بار غیرمتعارف است.
وی در پاســخ به پرسش ایســنا در رابطه با 
اینکه آیا بــا حمل بیش از ظرفیت مســافر 
از ســوی موتورسیکلت ســواران نیز برخورد 
می شود یا خیر؟ گفت: ظرفیت موتورسیکلت 
دو نفر اســت بنابراین قطعــا پلیس با حمل 
بیش از ظرفیت مســافر نیــز برخورد خواهد 

کرد.
رحیمی ادامه داد: موضوع دیگری که پلیس با 
آن برخورد می کند رانندگی افراد فاقد گواهی 
نامه است. کسی که گواهی نامه نداشته باشد 
اجازه ندارد وســایل نقلیه اعــم از خودرو و 
موتورســیکلت را ندارد. در این میان با توجه 
به اینکه بــرای بانوان نیز تاکنون گواهی نامه 
ای صادر نشــده با این تخلــف نیز به عنوان 
رانندگی بدون گواهی نامــه برخورد خواهد 

شد.
وی در رابطــه بــا اینکــه چه برخــوردی با 
این تخلفــات انجام خواهد شــد، گفت: این 
موتورســیکلت ها حداقل ۱۲ ســاعت توقیف 
خواهند شــد. البتــه فعلا برنامــه ای برای 
انتقال آن ها به پارکینگ نخواهیم داشــت و 
این توقیف ســاعتی خواهد بود. در پایان نیز 
راکبان وســایل نقلیه باید تعهــد بدهند که 
دیگر این جرایم را تکرار نکرده و علاوه بر آن 
جرایم رانندگی معوق خــود را نیز در مدتی 

معلوم پرداخت کنند.
رحیمی اضافه کرد: البته اگر پس از ۱۲ ساعت 
صاحب موتورسیکلتی نسبت به ترخیص آن 
اقدام نکند طبیعی اســت که بــه پارکینگ 

منتقل خواهد شد.
فرمانده انتظامی تهران بزرگ افزود: این طرح 
در کنار طرح موتوریار اجرا خواهد شد و طرح 

موتوریار تعطیل نشده است.

وی دربــاره معرفی موتورســیکلت ســواران 
متخلــف به مراجــع قضایی نیــز گفت: اگر 
موتورسیکلت ســوار علاوه بر تخلف مرتکب 
شــده جرمی دیگر نیز مرتکب شــده باشــد 
طبیعتا به مراجــع قضایی نیز معرفی خواهد 

شد.
ایــن طرح  اجرای  ســاعت  رحیمی دربــاره 
نیز به ایســنا گفــت: طرح انضباط بخشــی 
موتورسیکلت ســواران در طول شبانه روز و 
همان طــور که گفتم در ۱۰۰ نقطه از تهران 
اجرا خواهد شــد. البته ممکن اســت نقاط 

اجرای این طرح افزایش پیدا کند.
وی در پایــان ابــراز امیــدواری کــرد که با 
تمامی مسئولان  و همراهی  مشــارکت مردم 
بتوان طرح انضباط بخشــی موتورســیکلت 
ســواران را تا زمان حصول نتیجه مناسب و 
اصلاح برخی از رفتارهای غلط ترافیکی اجرا 

کرد.


